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ДАН СЈЕЋАЊА НА СТРАДАЛЕ И ПРОГНАНЕ СРБЕ У ПОГРОМУ "ОЛУЈА"

Хрватска је 4. августа 1995. године војним и полицијским снагама напала Републику Српску Крајину, територију фор-
мално под заштитом мировних снага УН. Током Погрома "Олуја" протјерано је 250.000 Срба. Убијено је и нестало око 
2.000 Срба и спаљено око 22.000 српских кућа. 
На „Тргу мајора Зорана Карлице“ у Приједору у петак, 4. августа, у 19 часова, Српска и Србија заједно обиљежавају 
Дан сјећања на страдале и прогнане Србе у Погрому "Олуја". 
Поред високих званичника, међу којима су предсједник Републике Српске Милорад Додик и предсједник Србије 
Александар Вучић, очекује се долазак и Његове светости патријарха Порфирија.
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Јуначки народ који је 
протјеран у срамној 

акцији "Олуја"

УТОЧИШТЕ НАШЛИ 
У ПРИЈЕДОРУ, 

А СРЦЕ ЗАУВИЈЕК 
ОСТАЛО У КНИНУ 
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Текст:  Мирјана Шодић

Текст:  Ведрана Нишевић 

У оружаној акцији 
‘’Олуја’’, у колони Срба 
који су протјерани из 
Хрватске биле су и Јова-
на Ђаковић, њена сестра 
Душка и мајка Здравка 
Дамјанић. Тог 4. августа 
1995. године цијели жи-
вот стао је у једну плаву 
торбу са којом су у ко-
лони протјераних Срба 
напустиле родни крај. 
Сада живе у Приједору, 
али срце им је заувијек 
остало у селу Врбник 
код Книна.
 
Двоје мале дјеце, фићо, пла-
ва торба и пут у непознато. 
Слике су из сјећања због 
којих и данас Здравки Дамја-
нић сузе квасе лице. Један 
датум, 4.август 1995. године 
промијенио је њеној породи-
ци живот из коријена. Њене 
кћерке, тада осмогодишња 
Јована и двогодишња Душка 
преживјеле су хрватску зло-
чиначку акцију ‘’Олуја’’.  Дом 
у селу Врбник код Книна за-
увијек су морале да напусте. 
‘’Излазак из Книна је бри-
сани простор. Јако вијугава 
цеста. Сцене људи са дјецом, 
са завежљајима, пумпа која 
гори.  Од тог момента сам 
знала да више Книна нема. 
Дјеца су мала, понијела сам 
канту горива, хљеб, пршут, 
плаву торбу наших ствари. 
Међутим мој дјевер је рекао 
да су кочнице отказале у јед-
ном моменту, тако да је било 
само заустављај и излази’’, 
прича мајка Здравка. 
Отргнута од безбрижног дје-
тињства и веселе игре зајед-
но са сестром, Јована овај 
црни датум памти и по томе 
што јој нису дали да поне-
се бицикл, своју ‘’понику’’ 
коју је тек научила да вози. 
Сјећања је вуку и на плаву 
торбу и тврђаву која гори. 
‘’План је некакав био да нас 
мама одведе до дједа у Ла-
пац и да се она врати на 
посао. Из нашег села спуш-

та се у Книн, до прве пумпе 
има око четири километра. 
Сјећам се да је пумпа про-
ваљена, људи точе гориво. 
Ми смо у ауту, а ја као дијете 
гледам тврђава гори, а само 
пар дана прије тога смо били 
на тврђави, гледали Личког 
меду ‘’, наводи Јована.
Иако су након Петровачке 
цесте, Книна и Бања Луке 

стигли у Панчево гдје су про-
вели неколико година, жеља 
за Републиком Српском била 
је јача од свега. Ту су, како 
кажу, бар мало ближе Книну. 
Након 20 година посјетили 
су село Врбник и Книн. Како 
прича Здравка то је град у 
којем нема више Срба и који 
није исти. 
‘’Тај  први пут је стварно 

био болан, али стварно. То 
су само уздаси били, али је 
била и реалност. Град и ули-
це је довољно једном видје-
ти, све то проћи, али град 
чине људи. То су неки други 
људи, други говор. Книн ја 
волим и сав тај народ који је 
протјеран  и који се борио. 
То је  јуначки народ’’, додаје 
Здравка.
Јована дјецу води у Книн 
како би им показала гдје је 
провела најљепше године 
дјетињства. Признаје да је 
први одлазак у Книн након 
прогона, ипак био болан.
 ‘’Ја сам се само у шоку окре-
тала и викала јој Боже ово је 
све мало. У мојим дјечијим 
очима све је то било велико. 
Возити понику од моје до ку-
мове куће био је прави иза-
зов. Баш сам била у шоку’’, 
прича Јована за крај разгово-
ра. 
Њихова кућа је у Приједору. 
У њу су уградили дијелове 
Крајине. Бунар су изгради-
ли камењем од старе куће у 
Врбнику. Чувају и зобеницу у 
којој је у збјегу била сва хра-
на коју су понијели. 

Градоначелник Приједора Слободан Јавор нагласио 
је да се са горчином у устима прича о “Олуји”, злочи-
ну над Србима у којем је трајно са огњишта протје-
рано 220.000 Срба, страдало и нестало око 2.000 
људи, те додао да је Приједор дочекао колону 
избјеглица. “Поштујемо све жртве, али нас по-
себно вријеђа што друга стране слави те тешке 
тренутке. Ми ћемо овдје показати и људскост и 
достојанство и одати почаст за све жртве”, за-
кључио је Јавор.

Предсједник Републике Српске Милорад Додик истакао 
је да је Приједор први прихватио колону избјеглих Срба 
у Погрому “Олуја”, те да с правом Дан сјећања на све 
страдале и прогнане Србе, Србија и Српска обиљежавају 
у овом граду. “Приједор се одбранио у Одбрамбено-от-
аџбинском рату, а приједорска бригада је учествовала 
у борбама за Коридор. Дајемо пијетет свим жртвама, 
иако се и даље покушава направити један мит да 
су само једни страдали, а други нису, да Срби-
ма покушавају да забране да буду страдал-
ници”, рекао је предсједник Српске и додао 
да је Приједор срце страдалничке Козаре.

ДОДИК: ПРИЈЕДОР ПРВИ ПРИХВАТИО 
КОЛОНУ ИЗБЈЕГЛИХ СРБА

ЈАВОР: ДОСТОЈАНСТВЕНО 
ОБИЉЕЖАВАМО 
ДАН СЈЕЋАЊА 

СУСРЕТ СА ОЦЕМ НАКОН ПРОГОНА
Јована прича да ће се увијек сјећати и поновног су-
срета са оцем након што је са мајком и сестром на-
пустила Книн.  ‘’Кад смо стигли у Бања Луку ноћ смо 
провели у касарни. Прво вече је било јако вруће. 
Сјећам се тог неког ријетког грашка који смо јели. 
Друга ноћ на ливади испред касарне. Пуно је људи 
около. Мајка је стално ишла до капије и враћала се. 
Неко јој је  довикнуо ‘Стиже војска и остатак наро-
да’, а затим су рекли ‘Ено Бакоње са Фићом’. То је 
татин надимак. Били смо сигурни да нису погрије-
шили. Ноћ је, знам да сам заспала. Сљедећа сцена, 
које се сјећам, жари ме нешто. Оно татина брада. 
Мој најсрећнији тренутак“, прича Јована.

Јуначки народ који је протјеран у срамној акцији "Олуја"

УТОЧИШТЕ НАШЛИ У ПРИЈЕДОРУ, А 
СРЦЕ ЗАУВИЈЕК ОСТАЛО У КНИНУ 
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Текст:  Мирјана Шодић

Док је трајала хрватска 
војно-полицијска акција 
„Олуја” 1995. године, своје 
радне задатке нису преки-
дали спикер Радија При-
једор Јадранка Речевић  и 
сниматељ Радио-телевизије 
Републике Српске Недељко 
Лајшић. Како истичу, не 
блиједе сјећања на тешке 
дане, када су у нашем граду 
уточиште пронашли бројни 
Срби, који су морали напу-
стити своја огњишта.

У служби грађанима тих 
дана, Речевићева и њене ко-
леге били су дан и ноћ, како 
би им пружили потребне 
информације, али и спојили 
оне који су тражили своје нај-
милије. 
„Уђеш у студио и читаш... 
Марко Марковић тражи бра-
та, сестру, дијете... Било је 
момената када су нас емо-
ције преовладале. Када ти 
срце више не може издр-
жати, слушајући приче тих 
људи. Многима је Радио 

Приједор био уточиште док 
се нису снашли, људи су до-
лазили, тражећи своје најми-
лије. Трудили смо се да им 
помогнемо на било који на-
чин", прича она. 
Тешки су то били дани, до-
даје Речевићева. За све те 
људе који су морали да на-
пусте своја огњишта, али и 
за медијске раднике, који су 
тада морали професионално 
да обављају свој посао.
„Мислим да смо у тим дани-
ма, а трајало је то прилично 
дуго, испунили свој основни 
задатак. Да будемо у служби 
грађанима и да помогнемо 
онима којима је помоћ по-
требна. Када се данас при-
сјетим свега тога, обузму ме 
снажне емоције, али сигурна 
сам да смо урадили праву 
ствар и да се ти људи и та дје-
ца данас сјећају Радио Прије-
дора“, додаје Речевићева. 
Слике патње и немоћи оних 
који су били у колони „Олује“ 
и данас су пред очима Не-
дељка Лајшића, сниматеља 
Радио-телевизије Републике 
Српске. Са својим колегама 
био је на радном задатку 
када је бомбардована избје-
гличка колона. 
„Колега Раде Мутић и ја смо 
кренули из Приједора и чули 

снажну експлозију у селу 
Сводна. Када смо дошли на 
лице мјеста, имали смо шта 
да видимо, крв и јаук... Остао 
ми је у сјећању један кадар, 
„Голф“ и унутра хљеб који је 
био на пола поједен. У том 
„Голфу“ страдало је четворо 
људи са Кордуна. Тај моме-

нат ћу памтити заувијек. Пре-
тужно“, каже Лајшић. 
Град Приједор је био ушће 
избјегличких колона августа 
1995. године, али и уточиште 
многима, каже Лајшић. 
“И данас се сјећам госто-

примства Приједорчана. 
Улице 29. новембра, у којој 
су грађани изашли из својих 
кућа, да помогну избјеглица-
ма. Дали су им оно што су у 
том тренутку имали, од срца. 
Знам човјека који је у својој 
кући угостио више од 140 
људи. То довољно говори о 

овом граду”, наглашава Лај-
шић. 
У хрватској војно-полицијској 
акцији „Олуја“, протјерано је 
више од 220.000 Срба из Хр-
ватске, а убијено око 2.000.

ПРОФЕСИОНАЛНИ И КАДА ЈЕ БИЛО НАЈТЕЖЕ 

Недељко Лајшић

Јадранка Речевић 

Текст:  Мирјана Шодић

У Свoдни, нa путу Нoви 
Грaд-Приjeдoр, дoгo-
диo сe jeдaн oд нajтe-
жих злoчинa хрвaтских 
снaгa у “Oлуjи”. У бoм-
бaрдoвaњу избjeглич-
кe кoлoнe пoгинулa 
су три цивилa, a вишe 
дeсeтинa je рaњeнo. 
Majкa и син, Maртa и 
Рaдe Гaлoгaжa из Слaв-
скoг Пoљa сaхрaњeни 
су у Приjeдoру. Прeд-
стaвници Oргaнизaциje 
пoрoдицa зaрoбљeних 
и пoгинулих бoрaцa и 

нeстaлих цивилa грaдa 
Приjeдoрa пoлoжили 
су виjeнцe и зaпaлили 
свиjeћe нa њихoвoм 
грoбу. 
“Нa грoбљу Пaшинaц 
сaхрaњeни су мajкa 
и син, Maртa и Рaдe 
Гaлoгaжa из Слaвскoг 
Пoљa. Toг дaнa пoги-
нуo je и Mилe Maлoбa-
бић, биo je сaхрaњeн 
нa oвoм грoбљу, aли 
je њeгoвo тиjeлo 
прeнeсeнo у Слaвскo 
Пoљe, гдje je тaкoђe 
пoдигнут спoмeник и 
зa Гaлoгaжe”, истaкao 

je пoтпрeдсjeдник oвe 
oргaнизaциje Слaвишa 
Књeгињић. 
Кaкo истичу из oвe oр-
гaнизaциje нajвишe их 
бoли чињeницa штo 
ни нaкoн 28 гoдина зa 
oвaj злoчин никo ниje 
oдгoвaрao. “To je вeли-
кa нeпрaвдa, кoja ми-
слим дa сe никaд нeћe 
испрaвити. Дa тoликo 
врeмeнa прoђe и дa зa 
тaj злoчин никo нe oд-
гoвaрa, зaистa бoли”, 
истaклa je прeдсjeд-
ник oвe oргaнизaциje 
Здрaвкa Кaрлицa. 

СJEЋAЊE НA СTРAДAЛE СРБE У 
СВOДНИ TOКOM AКЦИJE "OЛУJA"

Положени вијенци и запаљене свијеће

Текст:  Мирјана Шодић

На данашњи дан 
1995. године, поче-
ла је aкција “Олуја”, 
чији је циљ био зау-
зимање територије 
Републике Српске 
Крајине, по цијену 
убијања и протјери-
вања српског станов-
ништва од стране хр-
ватске војске.

Не блиједе сјећања ни 
након 28 година, при-
ча Милојко Милковић 
из Хрватске Костајнице. 
Морао је да напусти 
своје огњиште и да кре-
не на пут у непознато. 
Три дана је на трактору 
“Томо Винковић” путо-

вао до Јагодине. Срце 
га је вукло назад и вра-
тио се у Српску, а данас 
живи у приједорском 
селу Божићи. 
„Оно што смо ми до-
живјели не бих поже-
лио ником, ни највећем 
непријатељу. “Олуја” је 
црно зло.  Да мора да 
напусти своје огњиште и 
оно што су стварали ње-
гови преци. У Приједору 
се осјећам сигурно, сте-
као сам многа познан-
ства. Овдје је сада мој 
дом“, каже Милковић.
Прва станица избјеглич-
ким колонама на овом 
страшном путовању био 
је Приједор. Приједор-
чани су примили преко 
100.000 избјеглих и пру-
жили им помоћ. Међу 

њима је био и Славиша 
Књегињић. Како истиче, 
врата његове куће и ње-
гових комшија била су 
отворена за све. 
„Бјежали су сви у При-
једор. Овај град је био 
прва и једина станица 
на којој су могли стати 
да одморе, да им се пру-
жи помоћ, да пронађу 
своје најмилије... Прије-
дор је свима њима био 
предах, да скупе снагу, 
да наставе даље. Сјећам 
се тог призора, људи су 
били изгубљени. У тој 
муци, замислите, људи 
не знају гдје им је дије-
те, јер застане у тој ко-
лони, па га пронађу... 
Данас, након 28 годи-
на, рећи ћу само једно, 
никад више“, истакао је 
Књегињић. 
Много времена је прош-
ло, али сјећања на род-
ни крај и на све што се 
десило су дубоко остала 
у душама оних који су 
преживјели овај злочин. 
Хрватска акција “Олуја” 
била је највеће етнич-
ко чишћење Срба по-
чињено послије Другог 
свјетског рата, за које до 
данас нико није одгова-
рао.

ТУЖНА СЈЕЋАЊА НЕ БЛИЈЕДЕ 
НИ НАКОН 28 ГОДИНА

Милојко Милковић
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Текст:  КВ

Шта ће бити приоритет у 
раду новог руководства?

- Приоритет новог руковод-
ства БО града Приједора, 
уз наравно очување стече-
них права бораца и осталих 
категорија проистеклих из 
отаџбинског рата биће уна-
пређење и борба за додат-
не оправдане и неопходне 
привилегије за борце. Годи-
нама смо слушали флоску-
ле, како од руководства БО 
тако и представника власти 
на свим нивоима о најпри-
оритетнијем питању запо-
шљавања демобилисаних 
бораца. Већина демобили-
саних бораца су људи који су 
у пензији или би по година-
ма требали да буду. Наравно 
да има велики број бораца 
који имају од 50 до 60 годи-
на, а нису засновали радни 
однос. Има и оних који су 
прије рата били у радном 
односу, а остали су без рад-
них мјеста. Свједоци смо да 
се наши демобилисани са-
борци, који су због немогућ-
ности остваривања егзистен-
ције и проналаска посла на 
нашем локалном подручју, 
сналазе у страним земља-
ма и да су са собом повели 
и своје породице. Међутим, 
имамо још много демобили-
саних бораца који нису сте-
кли услове ни за минималну 
пензију, немају могућност 
да оду у иностранство и ис-
крено желе да се запосле, а 
нико, нити им је омогућио, 
нити створио услове за њи-
хово запошљавање. Е, та 
категорија незапослених де-
мобилисаних бораца биће 
један од приоритета новог 

сазива БО града Приједора, у 
смислу тражења запослења 
за исте, у складу са њиховим 
стручним образовањем.
Да ли су формиранa сва 
радна тијела као што 
су  скупштински одбори 
и одбори које именује 
Предсједништво БО? 

- Морам бити искрен, прет-
ходна руководства су водила 
рачуна само о томе да се ве-
ома битни одбори конститу-
ишу, а преко двије трећине, 
од готово 15 одбора се 
није никада ни саста-
ло, нису одржали 
ни конститутивну 
сједницу, а камо-
ли да су ишта 
урадили.  Дио 
старог руко-
водства, је по 
свом личном 
н а х о ђ е њ у , 
одузео и ле-
гитимитет и 
н а д л еж н о -
сти Одбора 
предвиђених 
Статутом БО 
града Прије-
дора и БО РС-а. 
Неколико поје-
динаца је дало 
себи за право да ско-
ро 25 година они буду 
ти који спроводе поли-
тику, правила и начин рада 
БО града Приједора, по ин-
струкцији једног појединца 
да БО треба да служи само 
за обиљежавање значајних 
догаћаја и датума из Одб-
рамбено-отаџбинског рата, 
полагање вјенаца и одавање 
почасти погинулим сабрци-
ма. Поштовање наших тра-
диција, обиљежавање зна-

чајних датума и догађаја је 
један од најприоритетнијих 
задатака БО града Приједо-
ра, како у претходном, тако 
и у будућем периоду, али 
спутавање бораца и БО да 
се самоорганизују и поведу 
рачуна о својим правима је 
недопустиво. Ново руковод-
ство ће, након формирања 
свих скупштинских одбора 
и одбора које именује Пред-
сједништво, дати пуни леги-
т и м и -

т е т , 
а посебно задатак да раде у 
пуном капацитету у складу 
са Статутом БО РС-а. Поје-
динцима, који се не буду  
активно укључили у рад, од-
узећемо регуларним, Стату-
том прописаним путем  ман-
дате, да не узурпирају мјеста 
борцима који искрено желе 

да допринесу раду БО, од-
носно побољшању статуса 
борца.

Да ли ће посебан задатак 
можда добити Статуарна 
комисија?

- Статуарна комисија ће мо-
рати да утврди да ли су прет-
ходна руководства донијела 
по предвиђеним процедура-
ма и  усвојили све потребне 
Правилнике о начину рада 

и ингеренцијама Одбора. 
Такође, планирамо да 

у будућем раду ре-
активирамо рад 

мјесних БО. 
Веома битна 

а к т и в н о с т 
БО у овом 
с а з и в у 
биће ома-
совљење 
чланства 
БО, реви-
д и р а њ е 
спискова 
демоби -
л и с а н и х 
б о р а ц а -

ч л а н о в а 
БО на нивоу 

мјесних од-
бора. Посебно 

имајући у виду 
срамотну Одлуку 

руководства БО РС-а 
да забрани учлањење 

борцима у периоду од 
31.12.2022. до 30.06.2023.  
Демобилисани борци мо-
рају да знају да само учешће 
у рату није аутоматски члан-
ство у БО РС, него учлањење 
путем потписивања При-
ступнице и изјашњавањем 
о плаћању чланарине која у 
овом тренутку износи шест 

КМ на годишњем нивоу, а 
потом исправке података о 
битним чињеницама веза-
ним за демобилисане бор-
це, о њиховом радно-прав-
ном статусу, те социјалном 
картом. Неопходно је да 
направимо реалну социјал-
ну карту чланова БО по мје-
сним одборима. И наравно, 
поред свих правно-технич-
ких измјена и дорада, те на-
ставка активности у вези са 
обиљежавањем наших бит-
них датума и догађаја, прио-
ритет  овог сазива БО града 
Приједора биће борба за 
повећање права из области 
здравствене заштите демо-
билисаних бораца .

Демобилисани борци су 
генерално незадовољни 
статусом, поготово борач-
ким додатком. Може ли 
се нешто промијенити?

- Морамо признати да је бо-
рачки додатак више него  по-
нижавајући за допринос бо-
раца у стварању и одбрани 
Републике Српске. Влада Ре-
публике Српске, мораће да 
поведе рачуна и што прије 
обезбиједи реалније и објек-
тивније износе за предвиђе-
не борачке додатке. Недав-
но је најављена једна добра 
вијест из институција Репу-
блике Српске, а то је да ће се 
почевши од мјесеца септем-
бра ове године, почети ис-
плаћивати редовни мјесечни 
борачки додатак за борце 
свих категорија и без обзира  
на године старости. Искрено 
се надам да ће основица за 
наредни период бити број 
мјесеци проведених у ЗБД  
умножен са 2,20 КМ.

ОДОБРЕН ВЕЋИ БРОЈ 
ЛИЈЕЧЕЊА 

У МЉЕЧАНИЦИ
Предсједник БО града Приједора Војислав 

Кондић каже да је позитиван примјер локал-
не власти нови пакет обезбијеђивања бањско-
климатског лијечења у бањи Мљечаница. „Ове 
године, обрадовани смо повећањем одобрених 
лијечења са 55 на 72 корисника. Приједлози за 
коришћење десетодневног боравка у бањи ићи 
ће искључиво на приједлог Мјесних БО, те по-

зивам изабране представнике МБО са подру-
чја града Приједора да у канцеларију БО 

Приједор доставе своје приједлоге, до-
несене од стране Предсједништава 

МБО“, рекао је Кондић. 

Војислав Кондић, 
предсједник Борачке организације града Приједора

„У Борачкој организацији се нећемо и немамо намјеру бавити поли-
тиком, осим у случају ако примјетимо да су нарушени витални 
национални интереси српског народа или права бораца и ка-
тегорија проистеклих из отаџбинског рата. Остала бављења 
политиком, унутар БО ће  бити забрањена и санкциониса-
на предвиђеним правилницима о раду. То се односи и на 
све изабране представнике БО. Своје политичке активно-
сти морају оставити по страни када су  у питању рад и 
активности БО“, каже за „Козарски вјесник“ новоизабра-
ни предсједник Борачке организације града Приједора 
Војислав Кондић.       

ПРИОРИТЕТ ПОБОЉШАТИ
ПОЛОЖАЈ БОРАЦА



Текст:  Бранка Дакић

Мјештани Бистрице ор-
ганизовали су протестну 
шетњу од Друштвеног 
дома до мјеста гдје би, 
према њиховим наводи-
ма, требао бити рудник 
угља. По ко зна који пут 
понављају да не желе 
рудник у свом селу. Под-
сјећају да су неколико 
пута писали надлежним 
институцијама и предсјед-
нику Републике Српске, 
Милораду Додику, али да 
су сви њихови дописи иг-
норисани. Без обзира на 
то, поручују да неће од-
устати од своје борбе.

„Бистричани немају шта да 
изгубе. Ја једино што имам да 
изгубим то је голи живот или 
да поднесем захтјев за азил у 
неку од европских земаља и 
да се овдје више никада не 
вратим. Људи су огорчени на 
ћутање. Све разумијемо, али 
такво игнорисање, да вам 
дође инспекција и да каже да 
нису затекли радове, је ли то 
не вријеђа здрав разум” , ре-
као је Зоран Нинић, један од 
мјештана Бистрице.
Тврде и да је Влада Републи-
ке Српске бесправо донијела 

Одлуку о покретању поступка 
за додјелу концесије за екс-
плоатацију угља.  Упозоравају 
да ће, уколико рудник буде 
отворен, Бистрица бити село 
без људи.
„Свака претпоставка за жи-

вот овдје ће бити укинута. Ја 
не знам са чиме да упоредим 
ово, него са припремом још 
једног егзодуса становништва 
са овог подручја. Моја основ-
на порука је да је овај рудник 
споменик људској глупости, 

безобзирности и похлепи”, 
рекао је Јован Леканић, мје-
штанин Бистрице.
Из Министарства енергетике 
и рударства Републике Ср-
пске недавно су нам, у писа-
ном саоштењу потврдили да 

је Влада Републике Српске 
22. јуна донијела Одлуку о 
покретању поступка за до-
дјелу концесије за експлоата-
цију угља на овом локалите-
ту. Кажу да Влада настоји, да 
реализацијом оваквих проје-
ката пружи подршку раду, 
запошљавању и повећању 
обима рударске производње.
“На тај начин подстичемо 
економски раст и развој уоп-
ште локалне заједнице у којој 
ће се одређени пројекат ре-
ализовати. Опредјељење 
Владе Републике Српске је 
улагање у развојне истражи-
вачке пројекте кроз које ће 
бити дефинисане нове коли-
чине минералних сировина 
и извора енергије за потребе 
нашег становништва и при-
вреде.Резерве на овом ло-
калитету су ограничене, оне 
нису безграничне, експлоа-
тација се може одвијати само 
неколико година, уколико 
буде било тржишта за такву 
врсту производње”, наводи 
се у саопштењу.
Подсјетимо да су и одборни-
ци Скупштине града Приједо-
ра на посебној сједници, одр-
жаној крајем јуна, усвојили 
низ закључака и затражили 
да се привремено обуставе 
сви радови на експлоатацији 
и истраживању угља у Би-
стрици. 
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МЈЕШТАНИ БИСТРИЦЕ: НЕЋЕМО 
РУДНИК, ЗАУСТАВИТЕ СВЕ РАДЊЕ

Протестна шетња мјештана Бистрице

Текст:  Б. Мајсторовић

Град Приједор расписао је 
конкурс за избор најповољ-
нијих пројеката за удружења 
и фондације и конкурс за су-
финансирање најповољнијих 
пројеката за омладинске орга-
низације и неформалне групе 
младих у 2023. години. За ове 
намјене из буџета града из-
двојено је 100.000 КМ, однос-
но 50.000 КМ по сваком од ова  
два јавна конкурса.
В.д. начелника Одјељења 
за културу, међународну са-
радњу спорт и невладине 
организације Александар 
Миљешић  рекао је да су у кон-
курсима  наведене области на 
које удружења и омладинске 
организације могу конкуриса-
ти са својим пројектним при-
једлозима.
„Што се тиче удружења то су 
области из здравства, културе, 
образовања, развоја спорта, 
туризма, социјалне заштите, 
јачања демократског друшт-
ва, запошљавања, привреде 
и пољопривреде. Омладинске 
организације и неформалне 
групе младих могу конкуриса-
ти са пројектима у областима 
које обухватају изградњу ур-
баног омладинског сектора, 
побољшање положаја младих 
у руралним срединама, ак-
тивности које подстичу младе 
на демократију и толеран-
цију, креативно изражавање 
младих кроз рад у култури и 

различитим облицима умјет-
ности,  подстицање развоја 
здравих животних стилова 
младих и одговорног односа 
према природи и околини те  
подршка запошљавању и мо-
билности младих”, рекао је он.
Миљешић је додао да раније 
нису били дефинисани мини-
мални и максимални новчани 
износи за пројектне приједло-
ге, те да су ове године донесе-
ни нови Правилници у складу 
са европским стандардима и 
ЛОД Методологијом.
„То се односи на  критеријуме 
додјеле средстава, чији је број 
увећан са осам на 23, мини-
малну и максималну вријед-
ност пројекта која се креће у 
висини од 1.000 до 5.000 КМ за 
омладинске организације, од-
носно од 1.000 до 6.000 КМ за 

удружења грађана по пројек-
ту, што значи да пројекти не 
могу да имају већу вриједност 
од ових износа, као и мини-
мално трајање пројекта од 
два  мјесеца, док је рок за ре-
ализацију до 31.12.2023. годи-
не”, изјавио је он.
Миљешић је истакао  да је рок 
за предају пројеката 15 дана 
од дана објаве, односно до 
14. августа и да право пријаве 
имају сва удружења регистро-
вана у Републици Српској, од-
носно БиХ, а чији пројекти би 
се реализовали на подручју 
Приједора.
„Све информације што се тиче 
Јавног конкурса и потреб-
не документације за пријаву 
пројеката заинтересовани 
могу добити на званичном 
сајту Града Приједора, као и 
у Одјељењу за културу, међу-
народну сарадњу, спорт и 
невладине организације. 
Овом приликом апелујем  на 
све невладине организације 
које планирају аплицирати са 
пројектом на поменуте кон-
курсе, да понуде квалитетне 
пројекте у висини средстава 
наведених у конкурсу и у скла-
ду са приоритетним области-
ма које су заиста од значаја за 
наш Град, те да уз Образац за 
пријаву пројектног приједлога 
доставе све тражене докумен-
те из Јавног конкурса, како не 
би били одбијени од стране 
Комисије, због непотпуне до-
кументације”, рекао је он.

ЗА ДВА ЈАВНА КОНКУРСА ИЗДВОЈЕНО 100.000 КМ

Текст:  М. Шодић

Представници Црвеног крста Приједор уручи-
ли су донацију која обухвата пећи на чврсто го-
риво за четири социјално угрожене породице 
са подручја овог града. 

Пећ на чврсто гориво, уручена је Мири Марјановић 
из села Миљаковци. Нова пећ њеној породици била 
је одавно потребна, али због лоше материјалне ситу-
ације, нису били у могућности да је купе. 
“Ова донација ми много значи. Нисам имала од чега 
да купим нову пећ. Муж ми је недавно умро, остала 
сам сама са десеторо дјеце. Живимо од 271 КМ по-
родичне пензије”, каже она. 
Донација је реализована у оквиру пројекта “Помоћ 
социјално угроженим породицама на мигрантској 
рути”, посредством Црвеног крста Републике Српске 
и уз подршку италијанског Црвеног крста. 
“Ово је била прилика да обезбиједимо пећи за че-
тири породице са овог подручја и драго ми је што 
је донација отишла у праве руке”, рекао је секретар 
Црвеног крста Приједор Зоран Веселиновић.
Акција обухвата укупно 133 социјално угрожене по-
родице у Српској. 

ЦРВЕНИ КРСТ: ПЕЋИ 
ЗА ЧЕТИРИ СОЦИЈАЛНО 
УГРОЖЕНЕ ПОРОДИЦЕ

Донација Црвеног крста 
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Текст:  Зоран Совиљ

Представници Градске 
организације породица 
заробљених и погинулих 
бораца и несталих циви-
ла обишли су у Божићима 
Миру Марјановић, мајку 
погинулог борца и уручи-
ли јој једнократну помоћ. 

На гробљу Марјановића у 
Божићима је и лице дјеча-
ка Станислава Марјановића, 
који је у тај вјечни дом са 
само 18 година заувијек 
спремљен 1993. године, на-
кон погибије на градачачком 
ратишту. Мајка Мира редов-
но обилази и одржава вјеч-

ну кућу свог јединца и каже 
да јој је и данас исто онако 
тешко као оног кобног дана 
када су јој донијели вијест да 
свог Станислава живог више 
видјети неће. 
„Волио је своје друштво и 
ишао је с њима у најтеже 
борбе. Устављала сам га као 
и свака мајка, говорила му 
шта ћеш у осамнаестој годи-

ни на ратишту. Ништа то није 
помогло, желио је да буде са 
друговима и да се бори за Ре-
публику Српску”, каже Мира. 
Гробље Марјановића у Бо-
жићима, гдје је Станиславов 
једини дом од навршеног 
пунољетства, далеко је од 
погледа пролазника. Наша 
тенденција је да обилазимо 
те гробове и да их чувамо од 
заборава, истиче замјеник 
предсједника градске Ор-
ганизације породица заро-
бљених и погинулих бораца 
и несталих цивила, Славиша 
Књегињић. Он појашњава 
колико је храбар био млади 

Станислав.
„Био је јунак. Ми често каже-
мо, био сам у рову. За раз-
лику од многих, он је ишао 
испред ровова. Овај младић 
треба да буде свијетли при-
мјер читавој нашој Републи-
ци, свим младим људима 
шта је патриотизам. Са 18 
година  отишао је да брани 
Републику Српску. Што каже 
наш народ, капа доле, да се 
сви поклонимо и да те јуна-
ке чувамо од заборава”, каже 
Књегињић.
Предсједник приједорске 
Организације породица за-
робљених и погинулих бора-
ца и несталих цивила Здрав-
ка Карлица, нагласила је да је 
важно чувати сјећања на све 
јунаке Одбрамбено-отаџбин-
ског рата. Додала је да коли-
ко могу, помажу породицама 
погинулих бораца.
„Формирали смо два фонда 
солидарности и сваки мјесец 
помажемо породице погину-
лих бораца кроз једнократ-
ну помоћ у износу од сто до 
тристо марака. Финансијску 
помоћ имамо и из градског 
буџета”, истакла је Карлица. 

Текст:  Б. Дакић

У Нишевићима код Приједора 
обиљежене су 82 године од Дана 
устанка против фашизма у Дру-
гом свјетском рату. Код спомен 
обиљежја служен је парастос и по-
ложени  вијенци, те одата почаст 
свим пострадалим мјештанима у 
Народноослободилачкој борби и 
Одбрамбено-отаџбинском рату. 
У Другом свјетском  рату из овог 
села погинуло је 73 људи. Сјећање 
на њих не блиједи ни данас, каже 
унук руководиоца устанка у Нише-
вићима Душан Мијатовић.
„Они нису само дали животе за 
онај период, него су положили 
своје животе за сву нашу будућ-
ност и прошлост. Њих треба спо-
мињати, јер су, на неки начин, уг-
радили себе у темеље Републике 

Српске”, рекао је Мијатовић.
Мјештани Нишевића дали су несе-
бичан допринос у борбама, како 
током Другог свјетског рата, тако и 
у Одбрамбено-отаџбинском рату. 
То никада не смијемо заборавити, 
поручено је из овог села.
"Да у наредном периоду наше ге-
нерације живе у миру са осталим 
народима, али да будемо јако 
опрезни и да не заборавимо оно 
што нам се дешавало и оно што су 
наши преци створили, а то је сло-
бода", истакао је вршилац дужно-
сти начелника Одјељења за бо-
рачко-инвалидску заштиту Града 
Приједора Ранко Колар.
Вијенце на спомен-обиљежја из 
Другог свјетског рата и Одбрамбе-
но-отаџбинског рата положило је 
неколико делегација.

У НИШЕВИЋИМА ОБИЉЕЖЕН 
ДАН УСТАНКА ПРОТИВ ФАШИЗМА

Сјећање на страдале мјештане Нишевића

ПОСЈЕТА МАЈЦИ ПОГИНУЛОГ БОРЦА 

ЗАХВАЛНА ЗБОГ 
ПОСЈЕТЕ

Мајка Мира изразила 
је захвалност Органи-
зацији породица заро-
бљених и погинулих бо-
раца и несталих цивила 
на обиласку и урученој 
помоћи. Кроз сузе, по-
хвале је упутила и Ста-
ниславовим саборци-
ма, који обиђу и њу и 
гроб свог ратног друга. 

Текст:  Б. Дакић

У Шушњaру кoд Сaнскoг 
Moстa oбиљeжeнe су 
82 гoдинe oд устaшкoг 
злoчинa, кaдa je зa сaмo 
три дaнa убиjeнo 5.500 
Србa и 50 Jeврeja. Meђу 
oнимa кojи су дoшли дa 
oдajу пoчaст стрaдaлимa 
нa Илиндaн нa Шушњaру 
1941. гoдинe биo je и 
Mилeнкo Стojинoвић, 
кojeм je o oвoм стрaш-
нoм злoчину причaлa 
мajкa. Стојиновић при-
ча да је његова мајка 
кao jeдaнaeстoгoдишњa 
дjeвojчицa глeдaлa кaкo 
члaнoвe њeнe пoрoдицe 
oдвoдe нa стрeљaњe нa 
Шушњaр.
„Свe je тo пoсмaтрaлa 
кaдa су хoрдe њeмaчких 
вojникa Србe хвaтaли 
кao тaoцe и кaдa су дeвeт 
њeних Видoвићa хвaтaли 
пo Toмини и oдвeли нa 
стрeљaњe. Taj ужaс кojи 

je oнa тaдa дoживjeлa 
кao дjeвojчицa, oнa je 
прeнoсилa и нaмa и ja сe 
дoбрo сjeћaм њeних при-
чa“, рeкao je oн.
Пoчeткoм Другoг свjeт-
скoг рaтa oвo пoдручje 
билo je нaсeљeнo углaв-
нoм српским стaнoв-
ништвoм, штo сe ниje 
уклaпaлo у пoлитику 
тaдaшњe Нeзaвиснe Др-
жaвe Хрвaтскe, кaжe ми-
нистар рада и борачко-
инвалидске заштите РС 
Дaниjeл Eгић. Шушњaр je, 
кaжe, jeднo oд нajвeћих 
стрaтиштa Србa у Другoм 
свjeтскoм рaту.
„Кao пo прaвилу, свoje 
злoчинe су извршaвaли 
нa вeликe српскe прaзни-
кe. Нa oвoм лoкaлитeту у 
три дaнa убиjeнo je 5.500 
Србa из Сaнскoг Moстa. 
To je jeднa мoнструoз-
нa гeнoциднa пoлити-
кa НДХ-a, кoja никaдa 
прaвим имeнoм ниje 

нaзвaнa“, истaкao je Eгић.
Србe бoли и чињeни-
цa штo je oвaj спoмeн-
кoмплeкс гoдинaмa у 
дeвaстирaнoм стaњу, a 
влaсти у Сaнскoм Moсту 
избjeгaвajу дa гa oдр-
жaвajу.
„Oпштинскe влaсти у Сaн-
скoм Moсту сe oгрaђуjу 
дa нeмajу људствa и мo-
гућнoсти дa oдржaвajу 
oвaј кoмплeкс, кojи 
су прoглaсили oд ин-
тeрeсa зa БиХ. Из oпш-
тинe Oштрa Лукa дoшли 
смo дa пoкoсимo траву 
око овог стрaтишта  и 
нe трeбa дa зaбoрaвимo 
пoкoљ из 1941. гoдинe“, 
рeкao je Душкo Дoшeнo-
вић, зaмjeник нaчeлникa 
oпштинe Oштрa Лукa.
Oвo jе jeдaн oд дoгaђaja 
oд рeпубличкoг знaчaja 
кoje je устaнoвиo Oд-
бoр Влaдe Српскe зa 
њeгoвaњe трaдициje 
oслoбoдилaчких рaтoвa.

OБИЉEЖEНE 82 ГOДИНE OД 
УСTAШКOГ ЗЛOЧИНA У ШУШЊAРУ
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Текст:  Деборах Совиљ

У току је пререгистрација 
Међуопштинске органи-
зације савеза слијепих и 
слабовидих Приједор у 
градску. И даље ће, поред 
града Приједора, покри-
вати општине Оштра Лука 
и Крупа на Уни. Тешка ма-
теријална ситуација и не-
запосленост, заједнички 
су већини ове популације

„По старој регистрацији, сје-
диште наше организације 
налази се у Улици Петра Пре-
радовића. Међутим, улица 
је преименована у Петра 
Петровића Његоша. Тако да 
мијењамо и назив организа-
ције и улице, с обзиром да 
је и Приједор промијенио 
статус из општине у град. На-
дамо се да ће то бити неки 
нови почетак“, каже Слађана 
Миљевић, члан Управног од-
бора Међуопштинске органи-
зације савеза слијепих Прије-
дор.
Особе са инвалидитетом 
дијеле сличне проблеме, а 
већином се тичу тешке мате-
ријалне ситуације и недовољ-
ног сензибилитета друштва, 
истиче Миљевићевa.
„Слијепа лица највише мучи 
сиромаштво и дијелом па-
сивност, а што се тиче саме 
организације, проблем је што 
је она базирана на волонтер-
ском раду. Немамо новца за 
административног радника. 
Наш извор финансирања је 
Градска управа која издваја 
одређена средства за органи-
зације које се баве особама 
са инвалидитетом и тај нам 
новац помаже у опстанку 

Организације, односно регу-
лисању режијских, као и не-
ких административних трош-
кова“, појашњава Слађана 
Миљевић.  
Међуопштинска организа-
ција савеза слијепих у Прије-
дору основана је 1954. годи-
не. Имају 135 чланова, мада 
тај број варира. Многи од њих 
су у тешкој материјалној ситу-
ацији, па им добро дођу јед-
нократне помоћи и основне 
животне намирнице које им 
ова организација обезбјеђује 
у складу с могућностима. 
„Аплицирамо на пројекте 
Градске управе, на позиве 
који се односе на финанси-
рање невладиних органи-
зација. Углавном се ради о 
хуманитарним пројектима, 
новчаној помоћи или хи-
гијенско-прехрамбеним па-
кетима. Највећи дио слијепих 
и слабовидих је старија попу-
лација која живи ван града и 
на маргинама сиромаштва, с 
тим да имамо и одређен број 
млађих људи који се такође 
боре како знају и умију“, на-
води Слађана Миљевић.
Неки од слабовидих лица 
успјели су завршити факултет, 

захваљујући властитим сред-
ствима и подршци породице. 
„Имамо два социјална радни-
ка, а и ја сам, поред оштеће-
ног вида, запослена у једној 
италијанској организацији, 
захваљујући сензибилитету 
мојих надређених. Међутим, 
тај сензибилитет је јако лош 
на овим нашим просторима 
гдје се на особе са инвалиди-
тетом гледа као на људе који 
не могу сами, који су обезв-
ријеђени, а не постоје видови 
подршке таквим лицима, да 
дођу до запослења или да се 
образују. Додуше, има пома-
ка у односу на прије 10-20 го-
дина. Сад постоји и програм 
персоналне асистенције, те 
асистенцијe у настави. Међу-
тим, то још увијек није за-
живјело како би требало или 
како је у земљама ЕУ“, нагла-

шава наша саговорница.
Коментаришући недавну 
изјаву предсједника Савеза 
слијепих Републике Српске 
Бранка Сузића, да би Међу-
општинска организација мо-
гла знатно више да пружи с 
обзиром на кадар и услове 
којима располаже, Миље-
вићева се слаже да увијек 
може боље.
„Као што сам напоменула, 
ми смо волонтерска органи-
зација која дио свог времена 
посвећује овом удружењу. 
Разлика између наше или 
било које друге НВО је та што 
смо ми особе са инвалидите-
том. Учланили смо се зарад 
стицања неких права и регу-
лисања неких наших потре-
ба и проблема. Настојимо на 
што је могуће бољи начин да 
то ријешимо и реализујемо 

своје активности, међутим 
код нас на Балкану то је мало 
теже. Код нас нема неких 
пројеката као у свијету, попут 
ресторана у мраку. То је за 
слијепе и слабовиде битно, 
али наши људи то не схватају, 
јер се боре за егзистенцију“, 
наводи Слађана Миљевић и 
указује на горући проблем, 
који је заједнички организа-
цијама које окупљају лица са 
инвалидитетом. 
„Проблем је лична инва-
лиднина, коју могу добити 
само особе код којих је ин-
валидност наступила до 18. 
године живота. Људи који 
ослијепе након тога, немају 
право на тако нешто и онда 
они у тој својој личној борби 
изгубе компас, нит или вољу 
за заједничку борбу“, истиче 
Слађана Миљевић.

БРОЈНИ ЧЛАНОВИ У 
ТЕШКОЈ МАТЕРИЈАЛНОЈ 
СИТУАЦИЈИ
Међуопштинска орга-
низација савеза слије-
пих у Приједору осно-
вана је 1954. године. 
Имају 135 чланова, 
мада тај број, по рије-
чима Миљевићеве, 
варира од 120 до 150. 
Многи од њих су у теш-
кој материјалној ситуа-
цији.

Међуопштинскa организацијa савеза слијепих и слабовидих Приједор

Слађана Миљевић једна од малобројних запослених чланова Организације

У ТОКУ ПРЕРЕГИСТРАЦИЈА У ТОКУ ПРЕРЕГИСТРАЦИЈА 

Текст:  Б. Дакић

Захваљујући Астрономском 
друштву “Сиријус” бројни 
Приједорчани су кроз теле-
скоп могли да посматрају 
небо. Заинтересованих је 
било много, а једна од њих је 
и Дариа Петковић.
“Мјесац дана сам члан овог 
удружења, а од малена во-
лим астрономију и гледање у 
звијезде”, истакла је она.
Дванаестогодишњи Михајло 
Кесар не пропушта прилику 
да посматра небо кроз теле-
скоп. Привлачи га астроно-
мија и драго му је што у При-
једору постоји друштво које 
се бави овом науком.
“Члан друштва сам двије го-
дине. Волим астрономију, јер 
се уз помоћ телескопа могу 
видјети мјесец и друге пла-
нете”, додао је он.

“Поглед у звијезде” само је 
једна у низу манифестација 
у оквиру “Приједорског љета 
2023”. У Астрономском друш-
тву “Сиријус” кажу да је заин-
тересованост Приједорчана 
за астрономију из године у 
годину све већа.
“Ово је веома привлачно. 
Ми имамо већ стотињак чла-
нова, а њих 48 завршило је 
Школу астрономије. Учест-
вовали смо на кампу у Ле-
пенци, имали смо презента-
цију астрономије за дјецу у 
вртићу. Прошле године смо 
имали низ манифестација, а 
бројне активности предстоје 
и ове године”, рекао је пред-
сједник овог друштва, Рајко 
Леканић.
Он додаје да Астрономско 
друштво “Сиријус” има и 
подршку Града Приједора. 

ЗАИНТЕРЕСОВАНОСТ ПРИЈЕДОРЧАНА ЗАИНТЕРЕСОВАНОСТ ПРИЈЕДОРЧАНА 
ЗА АСТРОНОМИЈУ ВЕЛИКАЗА АСТРОНОМИЈУ ВЕЛИКА
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Текст:  Станислав Лисчински

Осјети се у ваздуху. Мој Приједор мирише на ША! На сва-
ком кораку срећем насмијана лица, очи пуне радости....и 
оне велике и оне мале. На сваком кораку се види, осјети, 
чује ША. Сва чула укључена на максимално! То је град ка-
кав желим. То су лица која волим. То је енергија за којом 
вапим!
С једне стране, сјајна екипа дивних људи која даноноћно 
ради, без обзира на врућину, кишу, вјетар....сама енер-
гија тих људи је вјетар у леђа. Са друге стране, задовољна 
дјеца...наша будућност...оно што остаје иза нас...много 
талената, много истинске доброте. Омладина....није на 
телефонима (осим кад шерују вијести о распореду деша-
вања на ША), нису у кафанама....ту су...сретни, укључени, 
приземљени. Одрасли....желе она стара добра времена, 
када су се више дружили, шетали, причали, пјевали, пле-
сали.....извлаче старог себе из дубине своје душе. То је 
ША! 
ША су људи! ША је више од музике и умјетности. ША је 
одавно прешао тај левел. ША смо сви ми. Не ШАпће се о 
ША, о ША се гласно и поносно прича! Понос за мој/наш/
ваш....ма свачији град, мала идеја која је постала заштит-
ни бренд Приједора и ставио га на мапу позитивних де-
шавања, позитивних људи. ША је показао и доказао, да 
лијепе ствари могу више ујединити људе. Добро је увијек 
било јаче. ША је много...али много добар! Уз њега 
нема суза, нема брига, нема патње. Само 
мноштво свијетлих боја и веселих нота.
Нека се ША не заврши сутра! Нека оста-
не у свима нама сваки сат, сваки дан, 
сваки мјесец....оста-
вимо у себи ову 
добру енергију 
и да нас држи 
до сљедеће 
године! Браво 
Приједоре, бра-
во дјецо, бра-
во људи....
ма вели-
ко браво 
ША!!!

ТРИЈУМФ ПРИЈАТЕЉСТВА, ДОБРЕ МУЗИКЕ И ЧИСТЕ ЕНЕРГИЈЕ
Фото: Марко Ристић

Микша нас 
је повео са собом далеко 
кроз његову музику и 
слике.

Поведимо и ми њега са 
нама, гдје год да смо!

Људи чине фестивал! На овакав Приједор смо поносни!
Незаустављива бујица ША енергије и љубави преплавила 
нас је још једном и има је довољно да нас носи ка сљедећем 
издању ША Феста. Хвала вам ШАјни пипл!

Видимо се 2024. на истом мјесту!
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Текст:  Огњен Влачина

Што се тиче музичког дијела фестивала, прво 
вече са Дел Арно Бендом, бриљантним Зо-
остером, енергичним и усвираним Гоблини-
ма, те Ритмом Нереда било је сјајно за све 
нас помало просиједе, али још младе у срцу 
и души. Музичко рок – панк – реге вече на 
трагу оних од прошлог и претпрошлог фе-
стивала кад смо се сви грлили, смијали и 
скакали к’о ма’нити. Поново драга генера-
цијска лица свуда око нас. Предивна енергија.
Ако се у главну градску улицу провучеш из правца згра-
да Дирекције рудника, кроз сокак гдје се пеку пице и 
који је препун саксија разнобојног цвијећа, те видиш 
један бицикл нехајно наслоњен на зид и врх дршке му 
додирује сам плочник, можда ћеш помислити да је слу-
чајност.
Кад кренеш даље, осјетићеш добре вибрације, чудну 
позитивну енергију у граду који често дјелује успаван, 
незаинтересован, некада и уклето пуст. Нешто се деша-

ва, помислиће незнанац, дијаспорац или неко од нас 
ко није стално ту.
Наставиш ли главним градским правцем, према Сани 
или можда Сени, ударићеш право на Галерију гдје 
се управо одржава изванредна сликарска колонија 
Удружења ликовних умјетника, видјећеш плакате о 
најпознатијим сликарима из краја (Крагуљ, Швракић, 
Миљуш, Совиљ, Марјановић, Стахов, итд.) чијим опу-
сом би лагано могли да се кандидујемо за Европску 
престоницу културе, само да смо мало агилнији. На 
крају ћеш срести гомилу дјеце што штампа, прска, при-
тишће и црта по разбацаним штафелајима и папирима. 
Родитељи и масне бојице, све измјешано од радости 
живота и милости вјетра.
Онда у глави почиње сама да се врти пјесма:
Aux Champs – Elysees,  Aux Champs – Elysees
Или по нашки, о Шанзелизе, оооо Шанзелизе ..
У оригиналу је то британска композиција „Waterloo 
Road“ коју је америчко/француски музичар Joe Dassin 
приредио и адаптирао у незаборавној и распјеваној 
француској верзији.
Да је жив, можда би је и наш Микша препјевао на ср-
пски, уз звуке његовог саксофона, док се из центра гра-
да спуштамо ка Сани.
Ко зна ..

***
Сад већ као по некој традицији, четврти пут пишем ос-
врт на ША Фест, јединствени умјетнички и меморијал-
ни фестивал на ширем географском простору. Некако 
сам и ја као шкрабало растао са фестивалским сазрије-
вањем у ових пет година.
Елем, у фебруару и марту ствари нису изгледале добро. 
Сви су шутјели и нико није ни спомињао фестивал. Би-
вајући упућен у дио проблематике од прошле године 
изгледало је као да ША феста ове године неће ни бити. 
Геополитика, финансије, метеорологија, еколошки 
изазови ... личило је на то да се предајемо, опхрвани 
стварношћу.
Онда се десило неко мало чудо, преокрет, неки жесток 
разговор у кафани, уздрмано гимназијско пријатељст-
во старо 30 година или нешто слично, када су се ствари 
преокренуле. Очигледно су људи који данас одлучују у 
граду или могу да припомогну, схватили да је важно да 
се ША прича настави. Не улазећи до краја у саму мо-
тивацију таквог преокрета, драго ми је да су савјест и 
општи, шири интерес, макар на тренутак превладали 
политичка лудила и себичност која углавном живимо.

Углавном, фестивал је најављен релативно касно (у 
априлу или чак мају) и од тада се ствари убрзано де-
шавају.

***
Ове године новине су биле наградни конкурс за кратку 
„ША причу“, у инвентивној копродукцији ША тима и ЈУ 
Народне библиотеке „Ћирило и Методије“, Приједор, 
као и изложба „Из Приједора“ која на свеобухватан 
начин показује зашто се Приједор колоквијално нази-
ва и градом сликара. Ту је приказ најзначајнијих, али 
и савремених ликовних стваралаца потеклих из града. 
Наслоњено на то, у градској Галерији "Сретен Стојано-
вић" се одвијала и одлична сликарска ША колонија у 
организацији УЛУП-а и уз учешће локалних сликара.
Чини ми се да су и дјеца била задовољна већ познатом 
ША улицом, аниматорима и радионицом сликања.
Уз стендап наступ госн Маце, добру представу познатих 
београдских глумаца, као и симпатичну антистрес зону 
и врлу филмску/радионицу режије, заокружује се голе-
ми опус бесплатних и доступних садржаја који привла-
че и анимирају ширу заједницу, а то нема економску 
цијену. Само позитивну и животну.

***
Што се тиче музичког дијела фестивала, прво вече са 
Дел Арно Бендом, бриљантним Зоостером, енергич-
ним и усвираним Гоблинима, те Ритмом Нереда било 
је сјајно за све нас помало просиједе, али још младе у 
срцу и души. Музичко рок – панк – реге вече на трагу 
оних од прошлог и претпрошлог фестивала кад смо се 
сви грлили, смијали и скакали к’о ма’нити. Поново дра-
га генерацијска лица свуда око нас. Предивна енергија.
Друго вече је за мене била енигма. Послушао сам мало 
Бојану Вунтуршевић која је добар музичар и извођач, 
а оно што је слиједило иза тога напросто није мој „cup 
of tea“ што кажу енглези. Продукција, наступ, костими, 
сцена и озвучење су код свих извођача напросто били 
топ, али музика и текстови је нешто што не разумијем – 
Ђорђе Клинац, Сенидах, Андра Кидо. Војка В нисам ни 
дочекао. Можда сам матор, али напросто не капирам.
Примјетно је млађа публика на другом дану, па је 
ваљда то нешто што одговара духу времена наших пет-
наесто или двадесетогодишњака.
Током обе вечери је дрмао и електронски стејџ са не-
ким популарним DJ именима, али и ту изгледам као 
неки ђед из пећине који нон стоп зијева јер је одавно 
требао бити у кревету, па га нисам ни похађао.

***
Мислим да је најбоље осјећање током овогодишњег 
фестивала ухватио и описао мој комшо из дјетињства 
Станислав Лишчински постом на ФБ, па препоручујем 
да га потражите и прочитате. Он је ове године ипак 
више свједочио шта се све то дешавало у граду око ША 
феста.
Лично бих волио да су садржаји у антистрес зони били 
боље посјећени јер су нудили дивне садржаје – разго-
вор са Бором Марићем из Пецке, јогу, музичку радио-
ницу са нашим дивним Анесом, итд. То сигурно може 
бити боље презентовано и посјећено.
На крају, треба увијек поменути рад Фондације „Дали-
бор Поповић МикША“, гдје се прелива добит од фести-
вала и средства се користе за промоцију и унапређење 
умјетничке и музичке сцене. На примјер, приједорски 
бенд Ехо радар који је овогодишњи побједник бања-
лучког Демо феста је био корисник фондације у прош-
лости.
У сваком случају, надам се да се видимо и сљедеће го-
дине и одох безбрижно низ улицу звиждућући – Ооо 
Шанзелизе, оооо Шанзелизе ...

ТРИЈУМФ ПРИЈАТЕЉСТВА, ДОБРЕ МУЗИКЕ И ЧИСТЕ ЕНЕРГИЈЕ
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Људи чине фестивал! На овакав Приједор смо поносни!
Незаустављива бујица ША енергије и љубави преплавила 
нас је још једном и има је довољно да нас носи ка сљедећем 
издању ША Феста. Хвала вам ШАјни пипл!

Видимо се 2024. на истом мјесту!
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Текст:  В. Нишевић

Велики број мјештана Ма-
рићке и околних мјеста оку-
пио се у порти храма Све-
тог пророка Илије, како би 
обиљежили Илиндан, славу 
цркве и села. Порука је јед-
на - традиција и обичаји се 
морају његовати.

Окупљање око цркве брв-
наре на Илиндан, традиција 
је већ дуги низ година и то 
је оно по чему је Марићка 
препознатљива. Посебан је 
то дан за све мјештане овог 
села. 
„Рођен сам у Марићкој и од 
малих ногу долазим на збор. 
Нисам био само за вријеме 
рата“, навео је мјештанин 
Јанко Шунић. 
Из Марићке поручују да их 
радује чињеница што велики 

број људи сваке године дође 
да заједно са њима обиље-
жи овај важан датум.
„Првенствено молитвено, а 
онда с друге стране да се у 
цркви Богу помолимо и онда 
од Бога затражимо оно што 
нам је најпотребније, да нам 
да здравља и среће. То је 
суштина крсне славе“, рекао 
је протонамјесник Славиша 
Панчић. 
Историја и традиција никада 
се не смију заборавити. Ма-
рићка је једно живо мјесто и 
вјерујемо да ће тако остати и 
у наредном периоду, пору-
чио је градоначелник Прије-
дора Слободан Јавор.
„Велики број инфраструктур-
них радова смо завршили, 
како ове тако и претходне 
године. Остало је још ствари 
које ћемо реализовати до 
краја године. 

Радује ме чињеница што 
млади људи препознају 
историју и традицију. Јако 
нам је важно да се ово на-
стави, да будућа покољења 
знају како се народ некада 
радовао, веселио, зборо-
вао“, нагласио је Јавор. 
Предсједник Градског одбо-
ра СНСД-а Приједор Драго-
слав Кабић поручио је да је 
Марићка веома важно мје-
сто, јер је одавде деведесе-
тих година прошлог вијека 
отишла прва порука српског 
народа у одбрани и ства-
рању Републике Српске. 
„Ово село дало је  много бо-
раца и оних који су изгуби-
ли своје животе и дијелове 
свога тијела за Републику 
Српску. Наша је обавеза да 
посјећујемо ово мјесто’’, 
изјавио  је Кабић. 
Поводом славе цркве и села 

Марићку је посјетио и пред-
сједник Републике Српске 
Милорад Додик, који је иста-
као да у ово мјесто редовно 
долази поводом народног 
саборовања.
„Да видим људе који нису 
заборавили традицију, који 
одржавају оно што се овдје 
одржавало годинама. При-
ча око Цркве брвнаре која 
је изграђана за вријеме тур-
ског вакта када се бјежало 
од Турака и тражило начина 
како ће се молити Богу. Мно-
ге сам срео долазећи овдје. 
Један од њих ми је рекао да 
се вратио из Њемачке са чет-
воро дјеце и то ме увијек ра-
дује. Овдје има живота. Див-
но је ово мјесто’’, нагласио је 
Додик. 
Народни збор у Марићкој 
као и претходних година оку-
пио је више хиљада људи. 

Предсједник  Додик са мјештанима Марићке

МАРИЋКА - МЈЕСТО У МАРИЋКА - МЈЕСТО У 
КОЈЕМ СЕ ИСТОРИЈА КОЈЕМ СЕ ИСТОРИЈА 

И ТРАДИЦИЈА НЕ И ТРАДИЦИЈА НЕ 
ЗАБОРАВЉАЈУ ЗАБОРАВЉАЈУ 
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ОБИЉЕЖЕНИ "ИЛИНДАНСКИ ДАНИ УРИЈА"
Текст:  Ведрана Нишевић

У порти цркве Светог Про-
рока Илије у насељу Урије 
обиљежена је крсна слава 
цркве и Етно-друштва „Ср-
пски соколови Козаре“. 

Мјештани Урија кажу да је 
Илиндан од посебног значаја 
за старије, али и млађе гене-
рације. 
„Лијепо је видјети да се на-
род окупља у нашем насељу. 
Чује се и пјесма Поткозарја. 
То је један велики симбол 
свих нас који смо дошли да 
проширимо лијепу причу о 
нашим Уријама’’, рекао је 
мјештанин Урија, Огњен Стој-
нић. 
Мјештани Урија су поручи-
ли да очекују да ће манифе-
стација „Илиндански дани 
Урија“ која је ове године 

први пут организована поста-
ти традиционална. 
„Радосни смо и срећни што 
нас је окупио наш заштиник, 
Свети пророк Илија и нека 

Бог да његовим молитвама 
да храм и његов народ на-
предују у свему ономе што је 
честито и мило и Богу присту-
пачно“, истакао је протојереј 

Младен Мајкић. 
Илиндан је и слава Етно-
друштва „Српски соколо-
ви Козаре“ који су недавно 
основани, а и циљ им је да 

његују српску традицију и 
обичаје. Како кажу, задовољ-
ство им је што су ове године 
били и дио манифестације 
„Приједорско љето“. 
„У наредном периоду плани-
рамо још више, боље и јаче 
у односу на ову годину, а све 
у циљу да очувамо тради-
цију пјевања изворне пјесме, 
крајишке пјесме и фолкло-
ра’’, нагласио је предсједник 
Етно-друштва „Српски соко-
лови Козаре“ Урије-Прије-
дор, Миљан Бановић. 
Обиљежавању „Илинданских 
дана Урија“ присуствовао је 
и градоначелник Приједора 
Слободан Јавор.

„Илиндански дани Урија“ 
окупили су око  200 учесни-
ка и 18 пјевачких група  из 
Приједора, Бања Луке, Гра-
дишке, Новог Града, Костај-
нице и Козарске Дубице.

Мјештани Урија Литургија

Текст:  Б. Дакић

У оквиру Светковања о Огње-
ној Марији, у Брезичанима 
је одржано Вече тамбурице 
"Новак Савановић" 

Звук тамбуре и ове године 
пробудио је сјећање на Но-
вака Савановића, који није 
само свирао, већ је и израђи-
вао овај инструмент. Била је 
ово прилика и да се укаже на 

значај  његовања и очувања 
традиционалне тамбурашке 
музике.
„Нама је веома битно да 
дођемо на овај фестивал, који 
има традицију. Значајно је и 
да омладина која дође овдје 
научи нешто више о тамбури 
и како се некада свирало, те 
да сазнају нешто више о тра-
диционалној тамбурашкој 
музици", рекао је члан Град-
ског тамбурашког оркестра 

Бањалука Златан Мирић.
Слично размишљају и у при-
једорском Удружењу за очу-
вање традиције.
„Мислим да је ово једна од 
пет најљепших вечери која 
се у току године одржава у 
нашем граду. Ово је једино 
вече када се може чути там-
бурашка музика. Вече када 
се сјећамо једног великог чо-
вјека, педагода, који је учио 
велики број младих тамбу-

раша, али и човјека чије су 
тамбуре завршиле у неколи-
ко земаља, не само на про-
стору бивше Југославије, већ 
и шире", истакао је директор 
Удружења за очување тради-
ције Жељко Шормаз.
Организатор фестивала је 
Културно-умјетничко друш-
тво „Милан Егић" из Брези-
чана, чији је члан био Новак 
Савановић.
„Ово је вече у којем, уз звуке 

тамбуре евоцирамо успоме-
не на оснивача нашег тамбу-
рашког оркестра, Новака Са-
вановића. Поред домаћина, 
наступили су тамбурашки ор-
кестри из Бањалуке, Лакташа 
и Приједора", рекао је пред-
сједник овог КУД-а Зоран Ку-
соњић.
На фестивалу је био и градо-
начелник, Слободан Јавор. 
Каже да Град подржава ову 
манифестацију, те да брине 
да мјештани руралних подру-
чја имају квалитетан живот.
„Трудили смо се да у проте-
клом периоду урадимо до-
ста инфраструктуре, како би 
задржали све младе људе 
овдје. Урадили смо асфалти-
рање, расвјету, побољшање 
нисконапонске мреже, а ра-
дили смо и на проширењу 
бине испред Друштвеног 
дома", додао је Јавор.
Светковање о Огњеној Ма-
рији трајало је три дана. У цр-
кви у Брезичанима посвеће-
ној Светој великомученици 
Марини одржана је литургија 
са литијом и парастосом, а 
није изостало ни вече народ-
не игре и пјесме.  Све ово дио 
је манифестације  „Приједор-
ско љето 2023".

ОДРЖАНО ВЕЧЕ ТАМБУРИЦЕ  "НОВАК САВАНОВИЋ"
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Текст:  Бранка Дакић 

“Мала дјеца, а посебно 
бебе, осјетљиви су на вели-
ке врућине, те сходно томе 
и повећаном ризику од то-
плотног удара. Због наве-
деног, потребан је посебан 
опрез током љетних мјесе-
ци, јер се често дешава да 
дјеца за вријеме љетних 
врућина доживе дехидрата-
цију, топлотне ударе и тешке 
опекотине од сунца”, рекла 
је педијатар Здравствене 
установе Специјалистички 
центар "Др Предојевић", 
Славица Поповић с којом 
смо, поред утицаја високих 
температура на најмлађе, 
разговарали о значају вак-
цинације те другим темама.

Како високе температуре 
којима смо изложени ових 
дана утичу на бебе и дјецу 
и шта савјетујете родитељи-
ма?
- Излагање дјеце сунцу треба 
увијек бити са дозом опреза, 
а директно излагање прије 
навршене године живота се 
не препоручује. Тек након 
првог рођендана, дијете се 
постепено излаже сунцу. Ро-
дитељима препоручујемо да 
за вријеме највећих врућина 
не бораве са дјецом напољу, 
као и да се у том периоду 
избјегавају било какве спор-
тске и физичке активности, 
а у вријеме највећег ризика 
(11-17 часова) боравак на ди-
ректном сунцу треба у потпу-
ности избјегавати. Најбоље 
вријеме за излазак је обично 
ујутро или предвече. Поред 
тога, простор у коме дјеца 
бораве неопходно је што 
више прозрачивати и венти-
лирати, најбоље природним 
путем, а ако се употребља-
ва клима-уређај, потребно 
је бити опрезан и пазити да 
температура у просторији не 
буде много нижа него што је 
напољу. При сваком изласку 
на отворено, без обзира што 

дијете неће бити на директ-
ном сунцу, изложене дијело-
ве тијела треба намазати кре-
мом с високим заштитним 
фактором, која је примјерена 
за дјечију кожу. Исхрана дје-
це треба да је умјерена, пре-
поручују се лагани оброци 
богати воћем и поврћем, уз 
сталну надокнаду течности, 
односно узимање довољних 
количина течности током чи-
тавог дана. Посебну пажњу 
треба посветити одјећи, која 
треба да је од лаганих мате-
ријала, искључиво од памука 
и лана, који омогућују нај-
бољу прозрачност и упијају 
влагу, свијетлих боја које од-
бијају сунчеве зраке. Препо-
ручује се и често туширање 
дјеце или купање у кади. 
Којим здравственим пробле-
мима су у овом периоду из-
ложена дјеца?
- Поред већ поменутих ризика 
од топлотног удара, у љетним 
мјесецима најчешћи здравст-
вени проблеми дјеце везани 
су за цријевне заразне боле-
сти које узрокују различити 
вирусу или бактерије. Ма-
нифестују се најчешће сим-
птомима акутног прољева уз 
остале симптоме који укљу-
чују мучнину, повраћање, гр-
чеве у стомаку, а понекад и 
повишену тјелесну темпера-
туру, дрхтавицу, главобољу и 
исцрпљеност. Што се тиче ви-
русних цријевних инфекција, 
на првом мјесту по учестало-
сти се налазе норовируси и 
ротавируси, а од бактеријских 
узрочника цријевних инфек-
ција најчешће су салмонеле, 
стафилококи и кампилобак-
тер. У случају цријевних за-
разних болести код дјеце, од 
посебног значаја је надок-
нада изгубљене течности с 
обзиром да дехидратација 
може постати главна компли-
кација. Лијечење је у већини 
случајева симптоматско и са-
стоји се од надокнаде течно-
сти и електролита примјеном 
оралног рехидрацијског рас-

твора (ОРС) и узимања про-
биотика, уз наставак нормал-
не исхране која не оптерећује 
додатно слузницу пробавног 
тракта, а у тежим случајевима 
неопходан је преглед педија-
тра.
Који су најчешћи здравстве-
ни проблеми уочени прили-
ком систематских  прегледа 
дјеце?
- Систематским прегледом су 
уочени поремећаји исхране 
код дјеце. Најчешће је у пи-
тању гојазност. Дебљина дје-
це неповољно дјелује на пси-
хичко, физичко и социјално 
здравље. Готово свако дијете 
осјећа психолошко-социјал-
не посљедице свог стања 
које им отежавају постизање 
животних циљева. Претила 
дјеца имају низ других непо-
средних и дугорочних посље-
дица за физичко здравље и у 
одраслој доби ће имати више 
здравствених проблема од 
других. Сматра се да је инзу-
линска резистенција прва и 
најчешћа метаболичка про-
мјена везана за дебљину и 
да је мост између претилости 
и других болести. Дебљина 
је једна од кључних саста-
ва такозваног метаболичког 

синдрома, тачније скупине 
поремећаја које повећавају 
ризик појединца од настанка 
шећерне болести тип два, бо-
лести срца и крвних судова. 
Критериј за метаболички син-
дром дјеце изнад 10 година 
и адолосцената је дебљина 
абдоминалног, висцералног 
типа, повишен крвни прити-
сак, виша концентрација три-
глицерида, ЛДХ холестерол 
и глукоза у крви упућују на 
постојање овог синдрома. Та 
дјеца требају појачан надзор. 
Мишљења о вакцинацији 
дјеце су подијељена. Какав 
је Ваш став?
- Као педијатар са дугого-
дишњим искуством, апсолут-

но се залажем за вакцина-
цију дјеце и сматрам да сваки 
родитељ треба да има на уму 
да је то једна од најхума-
нијих одлука коју доносимо 
за своје дијете, али и за чи-
таву заједницу. Захваљујући 
имунизацији, неке су боле-
сти свугдје у свијету, а и код 
нас, потпуно искоријењене, 
попут великих богиња, а неке 
су постале изнимно ријетке, 
као што је дифтерија или дје-
чија парализа и оспице.  Про-
грами вакцинације стварају 
колективни имунитет, што 
се дешава када је довољан 
проценат популације имун на 
одређену заразну болести. 
Овај процес индиректно шти-
ти пацијенте који немају мо-
гућност да буду вакцинисани 
или имају компромитован 
имуни систем, као на при-
мјер новорођенчад, старије 
особе и особе са одређеним 
медицинским стањима. Ко-
лективни имунитет помаже 
у контроли избијања и спре-
чава ширење болести унутар 
заједница.
Колико су родитељи савјес-
ни по питању ХПВ вакцине?
- Мислим да родитељи још 
увијек нису довољно упозна-

ти, нити свјес-
ни значаја 
вакцинације 
дјеце вакци-
ном против ху-
маног папилома 
вируса (ХПВ). Поред 
тога, евидентно је 
да један број ро-
дитеља изражава 
одређене сумње 
и неповјерење у 
погледу на квали-
тет, поузданост и 
дјелотворност вак-
цине. На овакве 
ставове родитеља, 
у одређеној мјери, 
утичу и одређени 
интернет сајтови који 

пласирају нетачне информа-
ције о штетности појединих 
састојака вакцина и њиховом 
утицају на остваривање по-
томства. Желим да нагласим 
да су овакве информације 
потпуно нетачне и да сва ис-
траживања показују апсолут-
ну дјелотворност и безбјед-
ност вакцина против ХПВ-а. 
Вакцинација нуди најбољу 
могућу заштиту од озбиљних 
болести које изазива ХПВ,  
укључујући рак грлића мате-
рице. Свака вакцинисана осо-
ба помаже и  другима тако 
што зауставља ширење виру-
са. Вакцине против ХПВ-а су 
у свијету у примјени готово 
двадесет година, а у држава-
ма које су постигле висок про-
цент вакцинисаних, биљежи 
се значајно смањење ХПВ 
инфекција, преканцерозних 
лезија грлића материце, као 
и смањење појаве генитал-
них кондилома код оба пола. 
Према доступним информа-
цијама, до сада је дато више 
од 300 милиона доза свих 
вакцина против ХПВ. Роди-
тељи треба да знају, свако ко 
није вакцинисан има висок 
ризик да се зарази ХПВ-ом и 
да  преноси  вирус на друге. 
Још једном желим да нагла-
сим да апсолутно подржавам 
увођење ове вакцинације у 
Републици Српској и савје-
тујем свим родитељима да се 
без одлагања јаве у Хигијен-

с ко - е п и дем и ол о ш к у 
службу и вакцинишу 

своју дјецу, као и 
да се за све до-
датне инфор-
мације обрате 
здравственим 
р а д н и ц и м а 
који ће им дати 
потпуну и про-

в ј е р е н у 
и н ф о р -

мацију. 

Педијатар Славица Поповић 
савјетује опрез ИЗЛАГАЊЕ ДЈЕЦЕ СУНЦУ МОЖЕ ИЗЛАГАЊЕ ДЈЕЦЕ СУНЦУ МОЖЕ 

ДОВЕСТИ ДО ТОПЛОТНОГ УДАРА! ДОВЕСТИ ДО ТОПЛОТНОГ УДАРА! 

РОДИТЕЉЕ ТРЕБА ИНФОРМИСАТИ О ЗНАЧАЈУ 
ИМУНИЗАЦИЈЕ

- Лично сматрам да је важан предуслов за постизање 
оптималног процента вакцинисане дјеце избор пе-
дијатра којем родитељи вјерују, који има углед и 
стручни кредибилитет и који ће у потпуности инфор-
мисати родитеље о значају вакцинације, дати 
све потребне информације о самој вакцини, 
могућим нуспојавама и нежељеним дејстви-
ма. Такође, од велике важности је детаљан 
анамнестички и клинички преглед дјете-
та, како би се могла донијети одлука о 
вакцинисању и како би се спријечиле не-
жељене реакције вакцина. Бољом орга-
низацијом здравствене службе, бољом 
здравственом просвијећеношћу станов-
ништва и усавршавањем квалитете вак-
цине, у будућности ће се моћи постићи 
још бољи резултати на том подручју.

Симона на редовном прегледу 
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Текст:  Мира Згоњанин

Некад је то био пропух, да-
нас клима или јефтинија 
варијанта - вентилатор. На 
великим врућинама как-
ве нас прате у посљедње 
вријеме, климе су поста-
ле скоро незаобилазне, 
али и добар начин да се 
расхладимо у кућном 
амбијенту, на послу или 
у аутомобилу. Бар тако 
тврде Приједорчани који 
без климе н е 
могу за-
мислити 
б о р а -
вак у 
затво -
реном.
И м а 
предно-
сти, али и 
мана. 

Треба бити опрезан. И мозгу 
је љепше кад нам је хладније, 
али разлика између вањске и 
температуре у климатизова-
ним просторијама или ауто-
мобилима, не  би требало да 
буде већа од седам степени 
Целзијуса. У супротном би 
то могао бити шок за органи-
зам. 
„Оптимална температура је 
25 - 26 степени, како би раз-
лика између вањске и тем-
пературе у климатизованој 
просторији била пет до шест 
степени. До седам се треба 
толерисати и не смије бити 
испод. Ако спустите темпе-
ратуру на 18, 19, 21 то није 
добро, јер изласком вани, на 
30, па и 35 степени Целзију-
са, долази до наглог ширења 
крвних судова. То је велики 
шок за организам, поготово 
за хроничне болеснике, јер 

тад долази до пада прити-
ска. За људе који имају 

низак притисак, ово 
може бити погубно“, 
тврди примаријус 
др Азра Пашалић.
Климе треба пра-
вилно одржавати. 
И љекари и серви-

сери слажу се у једном: сер-
вис најмање једном годишње 
или по потреби чешће. У 
клима-уређајима може бити 
бактерија и плијесни које су 
штетне по здравље, нарочи-
то особа склоних алергијама 
или астматичарима. 
„Ове уређаје најбоље је сер-

висирати прије почетка љет-
не сезоне, да би избјегли 
гужве. Генерално, чишћење 
јединице треба урадити 
бар једном годишње и то у 
прољеће, а ако се гријемо, и 
чешће. Да се уз помоћ спреје-
ва за дезинфекцију одстране 
бактерије. Сад имамо и ком-

пресоре за испирање и то 
иде брзо, све буде готово за 
сат времена. Није као некад, 
кад се клима полако чистила 

четкицама. Сад се 
за сат времена 

очисти и буде 
као нова“, 
каже елек-
тросервисер 
Љубиша Кра-

гуљ.СЕРВИСИРАЊЕ ИЗМЕЂУ 50 И 70 КМ

Сервисери купцима клима предлажу да пажњу обра-
те на квалитет и јачину климе, те на уштеду током 
рада. Марка је на другом мјесту, а пожељни 
су брендови који су на тржишту присутни 
у континуитету. Климе су данас јефтиније 
него раније, а услуге сервисера, бар овог с 
којим смо ми разговарали, на нивоу прош-
логодишњих. Комплетан сервис клима-
уређаја кошта између 50 и 70 КМ. 

Да ли су клима-уређаји штетни 
по здравље?

ВАЖНА УМЈЕРЕНОСТ И 
РЕДОВНО СЕРВИСИРАЊЕ

Текст:  М. Згоњанин

Прва од четири планиране 
соларне електране у „Ау-
стронету“ убрзо би требала 
бити у функцији. У току је 
монтажа, а очекивања су да 
би, снагом од 176 киловата, 
струјом могла снабдијева-
ти све хале ове компаније. 
Остале три соларне електра-
не производиће струју за тр-
жиште. 
Са првом соларном елек-
траном, компанија „Ау-
стронет“ обезбиједила би 
властиту струју за све своје 
погоне. Вишак струје ишао 
би на тржиште, највјероват-
није систем „Електропривре-
де“ Републике Српске, као и 
600 киловата од још три пла-
ниране соларне електране. 
Само наизглед једноставном 
послу, претходила је дуга 
припрема, од прибављања 
потребне документације, до 
постављања соларних пане-
ла. 
„Укупна површина соларних 
панела за све четири хале 
је 5.650 квадратних метара, 
односно 1.850 панела. По-
стављено је преко 50  тона 
тежине на комплетне крово-
ве наших хала. Сада слиједи  
умрежавање свих панела, 
спуштање каблова у срце 
електране. Ово је једна елек-
трана, а биће још три такве 

на другим дијеловима фир-
ме. Када се све то умрежи 
и увеже, идемо на клик и 
пуштамо струју практично с 
неба“, каже Енес Кахримано-
вић, директор „Аустронета“.
Посао су, наводе у „Аустро-
нету“, повјерили провјере-
ним стручњацима. Ради се с 
домаћим компанијама, али и 

по европским стандардима. 
„Сви су стандарди испошто-
вани, и електране и фотона-
понски панели су по истим ЕУ 
стандардима. Ово је сигурно 
право рјешење, као и све што 
се тиче обновљивих извора 
енергије. Ту не може да се 
промаши и у крајњем, боље 
него да користимо фосилна 

горива“, каже Радивоје 
Влатковић, представник 
фирме „ETMAX“. 
Захваљујући со-
ларним електра-
нама, и нестан-
ци струје у 
“Аустронету” 
биће прош-
лост. У овој 

компанији знају да сума од 
два милиона марака није 
мала, али то је, тврде, инве-
стиција за будућност, као и 
сунчева енергија.
“Пројекат би требао бити 
исплаћен за десетак година. 
Електрана функционише по 
свјетским стандардима три-
десетак година“, каже Кахри-
мановић.
Додаје да ће преосталих 20 
година, поред оног што про-
изведу за себе, бити чиста 
зарада. За то вријеме аку-
мулирана средства, биће 
инвестирана у неке нове 
пројекте. Први киловати из 
прве соларне електране “Ау-
стронета” требали би потећи 
најкасније за двије до три не-
д јеље. 

Љубиша Крагуљ: сервис најмање једном годишње

Климе више нису луксуз 

Примаријус др Азра Пашалић: опрез с климом

У ТОКУ МОНТАЖА ПРВЕ 
СОЛАРНЕ ЕЛЕКТРАНЕ

Пројекат "Аустронета" вриједан преко два милиона марака 

Захваљујући 
соларним 

електранама, 
и нестанци 

струје у 
“Аустронету” 

биће 
прошлост. 

Монтажа прве од четири соларне електране

Енес Кахримановић: инвестиција за будућност 
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На основу члана 13. Закона о занатско-предузетничкој дјелатности ( 
,,Службени гласник Републике Српске’’, број 117/11, 121/12, 67/13, 
44/16 и 84/19), члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи (“Служ-
бени гласник Републике Српске”, број: 97/16, 36/19 и 61/21), члана 
89. Статута Града Приједор (“Службени гласник Града Приједор”, број: 
12/17) Ггадоначелник Града Приједора,  д о н о с и: 

Н А Р Е Д Б У
о привременој забрани рада угоститељских и других 

објеката, на подручју града Приједора

I – Овом Наредбом, на дан 04.08.2023. године, у периоду од 14.00 
до 22.00 часова, привремено се забрањује рад свих правних лица и 
предузетника у улицама:

 - Краља Петра I Ослободиоца укључујући и ТЦ Патрија,
 - Бранислава Нушића,
 - Академика Јована Рашковића,
 - Занатска улица,
 - Вожда Карађорђа,
 - Мајора Милана Тепића,
 - Милоша Обреновића од Трга мајора Зорана Карлице до 
раскрснице са улицом Академика Јована Рашковића укључујући УР 
,,Queen’’издвојени простор (бивши Кафе Интер и ,,STAR CAFFE’’).

II –  Овом Наредбом, се на дан 04.08.2023. године, у периоду од 14.00 
до 22.00 часова, забрањује  точење алкохолног пића у угоститељским 
објектима, који се налазе у улицама:

 - Петра Петровића Његоша,
 - Краља Александра до раскрснице са улицом 
                 П. М. Ненадовића,
 - Солунска,
 - Вука Караџића,
 - Николе Пашића,
 - П. М. Ненадовића,
 - К. П. I Ослободиоца,
 - Ускочка,
 - Светосавска до раскрснице са Улицом Николе Пашића,
 - Милоша Обилића,
 - Ахмета Бабића (Стари град),
 - Мухарема Суљановића до раскрснице са Улицом Војводе  Путника,
 - Жарка Згоњанина до раскрснице са Улицом Војводе Путника,
 - Меше Селимовића,
 - Видовданска и
 - Милоша Обреновића.

III – Овa Наредба се доноси на захтјев Министарства унутрашњих по-
слова Републике Српске – Полицијске управе Приједор, чији је задатак 
да обезбједи несметано одржавање обиљежавања  Дана сјећања на 
све страдале и прогнане Србе у акцији "Олуја". Наведеном скупу при-
суствоваће највиши носиоци власти Републике Србије и Републике 
Српске, као и велики број грађана.

IV- Контролу извршења задатака из тачака I и II ове Наредбе, вршиће 
Одсјек Комуналне полиције и Одсјек за инспекцијске послове Градс-
ке управе Града Приједора, уз асистенцију припадника Министарства 
унутрашњих послова Републике Српске, Полицијска управа Приједор.

V- Ова Наредба ступа на снагу даном доношења и биће објављена у 
Службеном гласнику Града Приједора.

Број:     02-3-65/23
Датум:02.08.2023. године

 ГРАДОНАЧЕЛНИК

    Слободан Јавор

Број: 08-34-131/23
Датум: 1. 8. 2023. год.

На основу члана 96. Закона о безбједности саобраћаја на путевима 
РС („Службени гласник РС“, број: 63/11) и члана 190. став 1. Закона о 
општем управном поступку („Службени гласник Републике Српске“, 
број: 13/02, 87/07, 50/10 и 66/18 ), рјешавајући по захтјеву Министар-
ства унутрашњих послова ПУ Приједор, Одјељење за саобраћај, ко-
муналне послове и заштиту животне средине и имовинско - стамбене 
послове доноси:

РЈЕШЕЊЕ
1. Даје се сагласност за потпуну обуставу саобраћаја у улицама:
 - Академика Јована Рашковића,
 - Видовданска,
 - Бранислава Нушића,
 - Меше Селимовића од раскрснице са улицом Видовданска 
до ТЦ Беламионикс,
 - Ослободиоца Приједора,
 - Мајора Милана Тепића,
 - Вожда Карађорђа,
 - Милоша Обреновића од Градске тржнице до раскрснице са 
Улица Занатска,
 - Занатска улица,
 - Николе Пашића од раскрснице са Улицом Вука Караџића до 
раскрснице са Улицом Ускочка,
 - Краља Петра И Ослободиоца од робне куће Патрија до рас-
крснице са улицама  Академика Јована Рашковића.

2. Даје се сагласност за забрану паркирања возила на следећим пар-
кинзима:
 - Паркинг простор у Улици Краља Петра I Ослободиоца ( иза 
робне куће Патрија),
 - Паркинг простор Социјално,
 - Паркинг простор у новоизграђеној улици између ТЦ „Робот“ 
и стадиона ФК „Рудар“,
 - Паркинг простор код ОШ „Десанка Максимовић“,
 - Паркинг простор у  Занатској улици,
 - Паркинг простор дворана „Младост“,
 - Паркинг простор у Улици Мајора Милана Тепића (обе стране).

3. Сагласност за потпуну обуставу саобраћаја на улицама и забрану 
паркирања на паркиралиштима односи се за дан 4. (петак) август 
2023. године у временском периоду од 14.00 до 22.00 часова.

4. С обзиром на карактер скупа, ако припадници Полиције процијене 
да је то безбједно, може се дозволити саобраћај возила на путу из 
тачке 1. и тачке 2. овог Рјешења у временском периоду у којима об-
устава важи.

ОБРАЗЛОЖЕЊЕ

 Дана, 1. 8. 2023. године, Министарство унутрашњих послова 
ПУ Приједор обратило се овоме Одјељењу са захтјевом за потпуну 
обуставу саобраћаја у улицама и паркиралиштима из диспозитива 
овог Рјешења, а поводом заједничког скупа државних органа Репу-
блике Србије и Републике Српске и обиљежавања Дана сјећања на 
страдале и прогнане Србе у акцији „Олујаʺ.  

 С обзиром на значај скупа и број посјетилаца који се очекује, а 
из разлога безбједности, Одјељење за саобраћај, комуналне послове 
и заштиту животне средине и имовинско-стамбене послове је одлу-
чило као у диспозитиву.

 Против овог рјешења може се уложити жалба Министарству 
саобраћаја и веза РС у року од 15 дана од дана пријема рјешења. 

 Жалба се подноси путем овог Одјељења  у складу са чланом 
218 став 1. Закона о општем управном поступку (Службени Гласник РС 
13/02) уз накнаду од 10 КМ административне таксе која је у складу са 
чланом 4. Одлуке о градским административним таксама.

 
                 Начелник Одјељења

Драгослав Кабић, дипл. инг. грађ.
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In memoriam

БЛАГОЈА БОКАН
(08.08.2012-2023)

С великом љубављу и поносом чувамо 
сјећање на тебе.
Супруга Анка, кћерке Санела и Бранка са 
породицама.

(002)

Дана 6.8.2023. навршава се 12 година 
како је отишао мој тата

СТОЈАН НОВКОВИЋ
(6.8.2011-6.8.2023)

Ко је рекао да вријеме лијечи све, слагао 
је. Вријеме не лијечи ништа, само те 
научи да живиш са болом. Хвала ти 
пуно, мој драги тата, за сва она држања 
око твог врата. Важне ствари осмијехом 
ми рече, да живот мој као ријека тече.
Син Ненад.

18197

Драги наши, вријеме нам није донијело утјеху . Поносни смо што смо вас има-
ли, а вјечно осакаћени,  јер нам судбина није дала још који заједнички дан.
Никола, Наталија, Татјана, Биљана и Светислав.

тужно сјећање на наше најмилије

НАДА ЗОРИЋ
(24.8.1954-6.8.1988)

18193

МИРКО ЗОРИЋ
(24.8.1949-29.10.2021)

Дана 11.8.2023. навршава се година од 
смрти наше

МИРЈАНЕ (Стојановић) 
КУРТАГИЋ

Увијек ћемо те се сјећати и вољети те. 
Твоји најмилији: супруг Немсуд, син Елвин, браћа Драшко и Миленко.

18178

Дана 6.8.2023. навршава 
се 40 тужних дана од 
смрти нашег драгог 

супруга, оца, свекра и 
деде

ЖАРКА НИКОЛИЋА

Ожалошћени: супруга Мира, син Данко, снаха 
Снежана, унуци Огњен, Растко, Јован, Дамјан и 
унуке Андреа и Марина.

18198

Дана 5.8.2023. навршава 
се година дана од 

преране смрти нашег 
драгог сина, брата, 

стрица и ујака

МИЛАДИНА БРДАРА

Овим путем позивамо сву родбину, пријатеље 
и комшије да нам се придруже, у суботу у 10:30 
часова на гробљу у Горњој Драготињи.
Заувијек у срцу и мислима, мајка Миља са 
породицом.

18194

Дана 6.8.2023. навршава 
се 40 тужних дана од 

смрти нашег драгог брата 
и ујака

ЖАРКА НИКОЛИЋА

Ожалошћени: сестра Бранка са породицом.

18198

Dana 25.7.2023. u 91 
godini života preminula je 

naša draga

EMINA KURTOVIĆ

Zahvalna porodica.

18199

Дана 4.8.2023. навршава се 
година дана од смрти моје 

сестре

БОРКЕ ХРВАЋАНИН
из Петровог Гаја

У тишини вјечног мира 
пратиће те  наша љубав. 
Са љубављу и захвалношћу 
твоја сестра Сава Божић са 
породицом. 18200

Дана 4.8.2023. навршава се 
година дана од смрти моје 

сестре

БОРКЕ ХРВАЋАНИН
из Петровог Гаја

Са љубављу те чувамо у 
срцу. Нека твоја добра 
душа почива у миру. Твој 
брат Драго Кнежевић са 
породицом.

18200

Дана 4.8.2023. навршава 
се година дана од смрти 

наше драге тетке

БОРКЕ ХРВАЋАНИН
Тихо си уснула као што си 
живјела. Тешко је схватити 
да те нема, али смо срећни 
што смо те имали. Твоји Ви-
олета, Драган и Драшко.

18200

Дана 4.8.2023. навршава се 
година дана од смрти моје 

сестре

БОРКЕ ХРВАЋАНИН
Сјећање не може да за-
мијени твоју љубав, добро-
ту и топлину коју си нам 
пружила.
Твоја сестра Зора Ради-
војац са породицом. 18200

Последњи поздрав драгом 
брату

МИРКО (РАДЕ) 
ПОПОВИЋ
из Загреба
(1953-2023)

Ожалошћени брат Ми-
ленко и снаха Добрила са 

породицом.
18195

Дана 5.8.2023. навршава 
се 40 дана од како нас је 
напустио наш драги брат, 

стриц и ујак

БОГДАН ИВКОВИЋ
Заувијек у нашим срцима.
Твоји: брат Саво и сестра 
Богданка са породицама.

18196

Дана 6.8.2023. навршава 
се година дана како нас је 
напустио наш драги тата и 

деда

НЕЂО ВУКИЋ
Драги тата, празнина коју си 
за собом оставио је тешка и 
болна. Увјек ћемо те се радо 
сјећати.
Твоја кћерка Слађана, зет 
Сретко и унуци Никола и Не-
мања. 18195

Дана 6.8.2023. навршава се 
година дана како није с нама 

наш драги тата и деда

НЕЂО ВУКИЋ
Драги тата, нека те у тиши-
ни вјечног мира прати наша 
љубав. Никад те нећемо 
заборавити. Твоји: кћерка 
Драгана, зет Милан, унуци 
Кристијан и Вукашин.

18195

Дана 6.8.2023. навршава 
се тужна година од смрти 
драгог нам супруга и оца

НЕЂЕ ВУКИЋА
(1953-2022)

Дани и године пролазе, 
туга за тобом вјечно остаје. 
Твоји супруга Зора и син 
Петар.

18195

МАЛИ ОГЛАСИ
Продајем плацеве 70 метара од Сане са путем до ријеке 
у Расавцима - викенд насеље „Саган“. Плацеви могу бити 
различитих величина, а цијена је 5.000 евра, 500 м2.
Тел: 066/450-992

Продајем викенд-кућу са окућницом у Петрову бб.
Цијена по договору, телефон : 065/847-757, Доста Ко-
мљеновић.

Године пролазе, а туга и сећање остаје 
на човека и господина

БОЖИДАРА 
БАЈИЋА

Недостајеш свом родном граду као 
и улицама којима си тако поносно 

корачао ...
Фалиш ми!

Мирно спавај уснула душо.
Лина

61/23
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Текст:  М. Шодић

Фудбалски савез Репу-
блике Српске донирао је 
спортску опрему и лопте 
Фудбалском клубу „Коза-
ра” из Доњих Орловаца. 
„Козара“ се пласирала у 
Регионалну лигу Републи-
ке Српске - Група Запад, а 
како кажу у овом клубу, с 
новом опремном спрем-
није дочекују нову сезону.
„Наш омладински погон 
броји око 50 чланова. Же-
лим да истакнем да смо сви 
у овом клубу првенстево из 
љубави према фудбалу. Тру-
димо се да овај клуб опста-
не.  Чувамо успомену на 11 
фудбалера овог клуба који су 
погинули у протеклом рату“, 
рекао је предсједник ФК "Ко-
зара” Никола Радић.
Из Фудбалског савеза Репу-
блике Српске поручују да ће 
се у наредном периоду по-
себна пажња посветити при-
једорској регији, која је зна-
чајна за фудбал Српске.
„Наставићемо да помажемо 
све клубове широм Српске. 
У плану су инфраструктурни 
радови када је ријеч о Град-

ском стадиону, као и подршка 
ФК „Рудар Приједор“. Када 
говоримо о ФК „Омарска“ 
у плану је изградња терена 
са вјештачком травом. Није 
лако, наравно, недостаје нам 
средстава, јер се ФС РС фи-
нансира самостално, али уз 
помоћ партнера покушавамо 
да обезбиједимо што више 
средстава како би могли дје-
ловати у свим срединама“, 
рекао је предсједник ФС РС и 
БиХ Вицо Зељковић.  
Подршку овом фудбалском 
клубу пружа и Град Приједор. 
„Додатно ћемо, финансијски, 
подржати рад овог клуба, 
како би наредну сезону мо-

гли да заврше успјешно. То су 
дивни људи, раде искључиво 
за спорт, за локалну заједни-
цу, за своју мјесну заједницу, 
окупљени око спорта и свог 
клуба. Позваћемо људе да 
промовишемо ово што су на-
правили, одличан резултат 
у претходној сезони, да сви 
заједно подигнемо на виши 
ниво и да, наравно, град 
стане иза њих и подржи их 
финансијски“, истакао је гра-
доначелник Приједора Сло-
бодан Јавор. 
Фудбалски клуб “Козара” из 
Доњих Орловаца основан је 
1975. године. 

НОВА ОПРЕМА ЗА ФК "КОЗАРА" ИЗ ДОЊИХ ОРЛОВАЦА НОВА ОПРЕМА ЗА ФК "КОЗАРА" ИЗ ДОЊИХ ОРЛОВАЦА 

Текст:  Ведрана Нишевић

Хуманитарни турнир 
„Тројка из блока“ по шести 
пут организован је у При-
једору. Овај пут шутирале 
су се тројке за породицу 
Иветић из Гомјенице, како 
би им се обезбиједио 
нови дом. 

„Тројка из блока” и овај пут 
окупила је велики број мла-
дих. 
„Ово ми је трећи пут како уче-
ствујем и овај турнир је вео-
ма значајан зато што помаже-
мо угроженим породицама “, 
навела је Мила Чичић. 
Из Хуманитарне организације 
„Срби за Србе” наводе да 

су ове године организовали 
већ неколико хуманитарних 
акција за породицу Иветић, 
те да очекују да ће до краја 
године прикупити 80.000 КМ 
колико је потребно за купо-
вину новог дома за породици 
из Гомјенице. 
„Самохрани отац одгаја чет-
воро дјеце и морамо да им 
ријешимо стамбено питање. 

Већ смо у проговорима за ку-
повину једне куће, тако да се 
надамо да ћемо до краја го-
дине успјети да реализујемо 
акцију“, навео је предсједник 
Хуманитарне организације 
„Срби за србе” Саша Вигње-
вић. 
За ову хуманитарну причу 
подршка није изостала ни од 
стране Градске управе Прије-

дор.
„Град Приједор подржава 
овакве и сличне манифеста-
ције. Подржаваћемо и убу-
дуће. Драго ми је што дјеца 
и омладина препознају спорт 
у граду. Ми смо много тога 
и учинили да промовишемо 
спорт и вриједности које могу 
слободно рећи изводе мла-
де људе на прави. За Хума-
нитарну организацију ‘’Срби 
за србе’’ имам само ријечи 
хвале’’, нагласио је градона-
челник Приједора Слободан 
Јавор. 
Ово је шести хуманитарни 
турнир у шутирању тројки 
који је одржан на кошаркаш-
ком терену код Гимназије. 

ПРИКУПЉЕНО 12.698КМ

„Тројка из блока“ овај пут 
окупила је 240 учесника. 
Прикупљено је 12.698КМ, 
од чега је 2.358 КМ од ко-
тизације за учешће и до-
нација , а 10.340 КМ дони-
рали су спонзори. Приход 
од продаје пића који је из-
носи 450КМ намијењен је 
за породицу трагично на-
страдалог волонтера Ху-
манитарне организације 
‘’Срби за србе’’, Владими-
ра Вуковића из Теслића.

 ХУМАНИТАРНА  "ТРОЈКА ИЗ БЛОКА"  
ЗА ПОРОДИЦУ ИВЕТИЋ

Текст:  Б. Дакић

У Приједору је одржан улич-
ни 3x3 ФИБА турнир у баске-
ту. Огранизатор турнира, који 
је окупио неколико екипа је 
Удружење младих „УМ“. 
„Долазиле су нам екипе из Ср-
бије и Хрватске. Циљ је да се 
момци надмећу, да се покаже 
ко је бољи, да се оствари вели-
ки број бодова преко Фибине 
платформе и да се освоји лига 
Републике Српске, која даље 
води на челенџер у Францу-

ску, што је други степен по 
квалитету у свијету“, рекао је 
један од организатора турни-
ра, Александар Иветић.
Ово је трећа година како се 
поменути турнир одржава у 
Приједору и дио је манифе-
стације "Приједорско љето 
2023".  За разлику од претход-
не двије године, када је трајао 
два дана, ове године трајао 
је један, због обиљежавања 
Дана сјећања на све страда-
ле и прогнане Србе у Погрому 
"Олуја".

ТУРНИР 3х3 ОКУПИО 
БРОЈНЕ ЕКИПЕ


